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Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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ÚVODNÍ SLOVO

PRVŇÁČCI SE STALI ČTENÁŘI

Vážení spoluobčané,
v minulém vydání Petrovického zpravodaje jsme Vás informovali o probíhajícím měření čistoty ovzduší v naší obci. Naměřené 
údaje nejsou zrovna potěšitelné. Za první čtyři měsíce tohoto roku, kdy měření probíhalo, byly limitní hodnoty prachu v ovzdu-
ší v naší obci překročeny již ve 46 dnech (jenom pro zajímavost - na obdobném měřícím zařízení v areálu Dolu ČSA v Karviné 
je to pouze 35 dnů). Přitom podle hygienických norem je za rok povoleno maximálně 35 dnů s překročením denního imisního 
limitu. Z uvedeného vyplývá, že situace v oblas� čistoty ovzduší v naší obci není rozhodně dobrá a nelze to vzhledem k její 
poloze přičítat na účet nějakému velkému podniku – znečišťovateli. 

Vysoká prašnost tedy padá na bedra jednak automobilů na našich cestách a jednak na tzv. malé zdroje znečištění, což jsou 
v našem případě rodinné domky. Je třeba říci, že tak, jak dochází postupně a často i k výraznému růstu cen zemního plynu či 
elektrické energie, rozrůstá se okruh našich spoluobčanů, kteří přecházejí z různých důvodů, sociálních nevyjímaje, k méně 
ekologickým způsobům vytápění. Spalování kvalitního uhlí je potom v těchto souvislostech menším zlem, když se asi běžně 
můžeme setkat se spalováním všeho, co přijde zrovna pod ruku a trochu hoří, počínaje kaly, přes odpady různého typu až 

po plasty.  Stačí se v zimních měsících projít některými částmi Petrovic a člověk na základě různých „vůní“ linoucích se z komínů některých domů dokáže 
mnohé topivo iden�fikovat. 

Bohužel, v současné době nemá obec efek�vní a účinný nástroj jak s �mto bojovat. Snažíme se tedy alespoň informovat o tom, co dýcháme. Věříme, že 
uvedená nelicho�vá zjištění povedou k tomu, abychom se zamysleli nad �m, zda svým chováním ak�vně nepřispíváme k tomu, že naši blízcí, dě� a vnou-
čata, ve zvýšené míře trpí dýchacími problémy a nemocemi různého typu.               Marian Lebiedzik, starosta obce

Dovolte mi, vážení spoluobčané, abych Vám touto cestou, 
v souvislosti s probíhajícím obdobím prázdnin a dovolených, 
popřál jejich co nejpříjemnější prožití, ať již je budete trávit 
kdekoliv. Dětem přeji hezké vysvědčení a krásné prázdniny se 
spoustou hřejivého sluníčka, množstvím dobrodružství a nových 
zážitků. Všem, kteří budou trávit dovolenou či prázdniny mimo 
domov, potom i šťastný návrat domů.

Marian Lebiedzik, starosta obce

Pátek 15. června 2012 byl pro žáky prvních tříd  petrovické školy slav-
nostní. Ve 12 hodin se sešli za doprovodu svých učitelek, některých ro-
dičů, starosty obce docenta Mariana Lebiedzika a zdejší knihovnice v za-
sedací síni Obecního úřadu. Konalo se tady to�ž pasování prvňáčků na 
čtenáře.

Samozřejmě nechyběla královna Abeceda se svým pážetem,  která se 
pasování ujala. Dě� společně pronesly čtenářský slib a pak už předstupo-
valy před královnu, která každého z nich pasovala na čtenáře.  Knihovnice 
jim jako vzpomínku na tento den předala pamětní list a čtenářský průkaz, 
který je opravňuje k bezplatnému půjčování knih v naší knihovně po celý 
rok. I starosta obce k dětem promluvil, zdůraznil potřebu čtení, pozval 
je k návštěvám knihovny, popřál jim krásné prázdniny a předal pěknou 
knihu bajek.

A protože se jednalo o akci o knížkách a čtení, na závěr  se četlo.  Dě� si 
poslechly veselou pohádku z knihy Jiřího Žáčka, kterou jim přečetla zku-
šená čtenářka, kamarádka z deváté třídy. 

Byla zde příjemná, uvolněná, milá, dětská atmosféra.
Eva Podstawková, knihovnice
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Poté, co se obci v minulém roce podařilo získat téměř 650 �síc korun na 
realizaci projektu „Společně-Razem II“, který se uskutečnil ve spolupráci se 
sousední polskou obcí Godów, přistoupily po vzájemné dohodě partnerské 
obce ke zpracování dalšího společného projektu nazvaného „Kultura a sport 
nás sbližuje“. Projekt byl předložen v březnu tohoto roku do Fondu mikropro-
jektů Euroregionu Těšínské Slezsko – Śląsk Cieszyński a 14. června 2011 byl 
schválen k financování. Dotace, kterou tak obec obdrží, představuje částku 
asi 500 �s. Kč (20 381,30 eur).  Pro obec to tedy znamená, že celá řada kultur-
ních a společenských akcí, které partnerské obce plánují na tento rok, bude 
z velké čás� financována právě z peněz Evropské unie. Plánované akce v sobě  
zahrnují ak�vity, do kterých se bude moci zapojit široká veřejnost z obou stran 
společné hranice. První ak�vita projektu již v naší obci proběhla – mezinárod-
ní malířský plenér, který se uskutečnil ve dnech 11. - 20. 5. 2012. Mezi další 
kulturní akce, na které se můžeme těšit a budou spolufinancovány z Operač-
ního programu přeshraniční spolupráce Česká republika – Polská republika 
2007-2013, patří tradiční Obecní slavnost, Rozsvícení vánočního stromu či 
nově připravovaný Silvestr na hranici.              Obecní úřad

Obec uspěla se svým rozkladem pro� rozhodnu� krajského pracoviště Mi-
nisterstva životního prostředí ve věci průzkumných vrtů pro účely těžby uhlí 
jeho zplyňováním, které na konci minulého roku vydalo australské společ-
nos� Wildhorse Energy CZ, s.r.o. Ministr životního prostředí zrušil rozhodnu�  
o stanovení průzkumného území v naší obci, stejně jako v Karviné a Dětmaro-
vicích, a vrá�l jej orgánům prvního stupně k novému projednání. Ministr tak 
dal za pravdu našemu tvrzení, že v první instanci nebyla žádost dostatečně 
posouzena v souladu se všemi podmínkami geologického zákona a nebylo 
přihlédnuto k veřejnému zájmu. Další postup ostravského územního odboru 
MŽP v této záležitos� budeme pečlivě sledovat, nicméně věříme, že jeho dal-
ší rozhodnu� bude v souladu s ministerským stanoviskem.

 Marian Lebiedzik, starosta obce

PRŮZKUMNÉ VRTY ZATÍM  
V NAŠÍ OBCI NEBUDOU!

TAKÉ LETOS ZÍSKALA OBEC  
PŮLMILIONOVOU DOTACI  
Z EVROPSKÝCH FONDŮ  
NA KULTURNÍ AKCE!

V úterý 22. května 2012 se na Obecním úřadě uskutečnila již druhá elektro-
nická aukce. Po úspěšném vysoutěžení dodávek elektrické energie a zemního 
plynu v minulém roce se tentokráte touto formou vybíral dodavatel svozu od-
padu na území obce pro příš�ch pět let. Předpokládaná hodnota této veřejné 
zakázky byla 25 milionů korun včetně DPH. V rámci soutěže bylo osloveno  
9 firem, které zajišťují svoz odpadu na území Moravskoslezského kraje, a za-
dání veřejné zakázky bylo v souladu se zákonem zveřejněno i na obecních 
internetových stránkách.

Písemnou nabídku ve stanoveném termínu předložilo 6 firem, přičemž nej-
nižší nabízená cena byla asi 19,7 milionu korun bez DPH. Následovala elek-
tronická aukce, na níž v rámci soutěže cena poklesla až na částku necelých 
15,6 milionu Kč bez DPH. Tuto cenu nabídla společnost Marius Pedersen. 
Vysoutěžená cena znamená podle předběžných odhadů pro obec při stávají-
cím objemu a rozsahu svozu odpadu úsporu v příš�ch 5 letech asi 2 miliony 
korun, což představuje, že ročně ušetříme přibližně 400 �síc korun. I přes tuto 
úsporu však bude nezbytné, aby obec i v příš�ch letech svoz odpadů dotovala 
částkou přesahující 1,5 milionu korun ročně.

Obecní úřad

I DRUHÁ ELEKTRONICKÁ AUKCE  
ŠETŘÍ OBCI STATISÍCE

ZASTUPITELÉ ŘEŠILI ŘADU PROBLÉMŮ
4. června 2012 se konalo 12. zasedání Zastupitelstva obce, které se zabýva-

lo nejen běžnou agendou chodu obce, ale také důležitými problémy, jejichž 
řešení ovlivní budoucí rozvoj obce a kvalitu života v ní. Nejvýznamnějším  
a nejdiskutovanějším bodem jednání se tak stal další postup v realizaci projek-
tu výstavby sběrného dvora.

Obec získala na jeho výstavbu finanční prostředky z fondů EU již na podzim
minulého roku a od té doby se snaží o odkup pozemku v lokalitě bývalého 
„Dvora“ v Dolních Marklovicích. S jeho majitelem má již od počátku roku 2010 
smlouvu o smlouvě budoucí. Při realizaci tohoto záměru jsme však zjis�li, že na
vybraný pozemek byla uvalena exekuce. Bylo tedy nezbytné, aby Zastupitelstvo 
našlo jiné řešení. 

Přiklonilo se k možnos� vystavět sběrný dvůr v jiné lokalitě na základě mož-
nos�, které dává v současnos� platný územní plán obce, a to na pozemku parc. 
číslo 199/1 v katastrálním území Petrovice u Karviné. Tento pozemek se na-
chází v centru obce, u firmy Baekart, s.r.o., který je ve vlastnictví  společnos� 
KOVONA KARVINÁ, a.s. Uvedená společnost nabídla obci odkoupení uvedené-
ho pozemku za cenu 3.616.300,- Kč, přičemž tuto částku bude možné uhradit  
ve čtvrtletních  splátkách v průběhu příš�ch čtyř let. Při výměře pozemku 
36 163 m2 tak cena za 1 m2 představuje částku 100 Kč. Vzhledem k tomu, 
že v minulos� byly na zmiňované ploše umístěny různé typy průmyslových 
výrob, nechává si obec v současnos� zpracovávat rozbor půdy, aby vyloučil 
kontaminaci pozemku chemickými látkami. Pokud budou tyto rozbory v po-
řádku, bude pozemek v souladu s rozhodnu�m Zastupitelstva odkoupen. 
Část tohoto pozemku bude využita k výstavbě sběrného dvora a zbývající 
plocha bude nabídnuta k odkoupení drobným investorům pro podnikatelské 
účely.

Zastupitelé také rozhodli, že obec bude jedním ze zakládajících členů tzv. 
Místní akční skupiny Bohumínsko, která by měla vzniknout v průběhu prázd-
ninových měsíců. Místní akční skupiny jsou právnické osoby, složené z vyvá-
ženého poměru zástupců veřejného, podnikatelského a neziskového sektoru. 
Trvale působí v určitém území, a proto velmi dobře znají jeho problémy a jsou 
schopny napomáhat jejich řešení. Stát nebo Evropská unie jim v tomto úsi-
lí pomáhá finančně, organizačně a metodicky, a to prostřednictvím nástroje 
LEADER. MAS Bohumínsko, jehož členy by měly být mimo Petrovic také obce 
a města  Rychvald, Petřvald, Dolní Lutyně, Doubrava, Dětmarovice a Bohumín,   
by tak na menší projekty realizované na jejich územích mohly na léta 2014 
- 2020 získat z evropských zdrojů až 70 milionů korun. 

Projednávána byla také změna č. 3 územního plánu obce. Zastupitelé roz-
hodli o posledních žádostech ze strany občanů ohledně začlenění jejich pozem-
ků do připravované změny. Nyní byly kompletní podklady k této změně, včetně 
grafického zpracování, předány Magistrátu města Karviné, který je pořizovate-
lem územního plánu pro obec a bude zajišťovat projednávání této změny se 
všemi dotčenými orgány. 

Zastupitelé, stejně jako i v minulých letech, rozhodli o poskytnu� finanč-
ního daru Římskokatolické farnos� v Petrovicích u Karviné ve výši 50 �síc 
korun. 

Již podruhé byla na programu jednání Zastupitelstva také nabídka k odkou-
pení Loveckého zámečku v Prstné. Přestože majitelé objektu tentokráte obci 
nabídli zámeček včetně přilehlého parku za částku 11 milionů korun, Zastupi-
telstvo odkup neodsouhlasilo, a to především z důvodu plánovaných finančně 
náročných inves�čních akcí v příš�ch letech a také z omezených možnos� vyu-
ži� zmiňovaného objektu pro účely obce.        

Marian Lebiedzik, starosta obce



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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 V průběhu měsíců května a června proběhla druhým rokem obnovená se-
tkání vedení obce s občany jednotlivých čás� Petrovic u Karviné. Jejich cí-
lem je informovat obyvatele o ak�vitách a akcích, které obec v tomto roce 
připravuje, a především také dát prostor všem zúčastněným k připomínkám, 
námětům a diskusi, abychom zjis�li, co je zapotřebí v obci řešit a co by se 
dalo a mělo zlepšit. 

ABSOLVOVALI JSME SETKÁNÍ  
S OBČANY

Ve všech částech obce zaznělo ze strany občanů několik dotazů k proble-
ma�ce průzkumných vrtů a těžby uhlí na území Petrovic u Karviné. Jsem pro-
to spokojen, že v této chvíli je již k dispozici rozhodnu� ministra životního 
prostředí, kterým se ruší kladné rozhodnu� ostravské pobočky Ministerstva 
životního prostředí ve věci průzkumných vrtů, o které žádala v minulém roce 
australská společnost Wildhorse Energy CZ, s.r.o, která chtěla zkoumat vhod-
nost ložisek uhlí pod naší obcí za účelem zplyńování. Dalším častým tématem, 
o kterém se na letošních setkáních s občany hovořilo, byla bezpečnost v Pet-
rovicích. Nejvíce připomínek bylo k bezpečnos� na silnicích v obci, především 
k dodržování rychlos� motorových vozidel. V této souvislos� mohu slíbit, že 
se �mto problémem budeme dále zabývat a budeme jej řešit ve spolupráci 
s Policií ČR. 

Stejně jako v minulém roce se i letos na setkáních diskutovalo o specific-
kých problémech v jednotlivých částech obce. Např. v Závadě byl věnován 
velký prostor informacím a následné diskusi ohledně probíhajících prací na 
pro�povodňových valech. V současné době zpracovává Povodí Odry, a.s., 
projekt pro územní a stavební povolení, přičemž výstavbu předpokládá v roce 
2014. V Dolních Marklovicích a Petrovicích  se zase diskutovalo o připravo-
vané stavbě kanalizace a s �m souvisejícími případnými problémy, které se 
týkaly především zhoršené dostupnos� některých lokalit v průběhu stavby. 
Akce by měla být zahájena na podzim letošního roku.

Marian Lebiedzik, starosta obce

ÚZEMNÍ PLÁN

Již v dřívějším vydání Zpravodaje (číslo 2/2011) byli občané informo-
váni o probíhajících přípravách na změně č. 3 územního plánu sídelního 
útvaru Petrovice u Karviné a současně o přípravách na novém územ-
ním plánu. Územní plán je základní územně plánovací dokumentací pro 
obec.  Zpracovává se pro celý obvod obce. Jedná se o mul�disciplinární 
dokumentaci, která vytváří podmínky pro vyvážený rozvoj území obce. 
Územní plán se zpracovává na základě schváleného zadání územního 
plánu, podkladem pro zadání jsou územně analy�cké podklady (ÚAP), 
doplňující průzkumy a rozbory, případně územní studie. Územní plány 
pořizují úřady územního plánování, zpracovávají je autorizované osoby 
a vydávají se formou opatření obecné povahy.

Změna č. 3 územního plánu sídelního  
útvaru Petrovice u Karviné (Z3 ÚP)

Postup projednávání:

1) Zpracování zadání Z3 ÚP bylo provedeno v listopadu 2011. 

2)  Dne 19. 12. 2011 bylo na zasedání Zastupitelstva obce schváleno za-
dání Z3 ÚP.

3)  V lednu 2012 bylo dokončeno výběrové řízení na zpracovatele Z3 ÚP 
a byla podepsána smlouva o dílo se společnos� Urbanis�cké středisko 
Ostrava, s.r.o. (dále jen „zpracovatel“).

4)  Dne 8. 6. 2012 byl zpracovatelem předán návrh Z3 ÚP na Obecní úřad 
(dále jen „objednatel“).

5)  Dne 11. 6. 2012 byl objednatelem předán návrh Z3 ÚP na Magistrát 
města Karviné, odbor rozvoje, oddělení strategií a plánování („dále 
jen pořizovatel“).

6)  Nyní bude následovat projednání návrhu Z3 ÚP – projedná pořizo-
vatel s dotčenými orgány, s Krajským úřadem v Ostravě a sousedními 
obcemi. Dalším bodem bude veřejné projednání, při němž nejpozději 
může každý uplatnit své připomínky a dotčené osoby námitky (před-
pokládaný termín červenec – listopad 2012).

7)  V konečné fázi předloží pořizovatel Zastupitelstvu obce návrh na vy-
dání Z3 ÚP s jeho odůvodněním. Zastupitelstvo obce vydá územní 
plán (formou opatření obecné povahy) po ověření, že není v rozporu 
s poli�kou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací vyda-
nou krajem nebo výsledkem řešení rozporů a se stanovisky dotčených  
orgánů nebo stanoviskem Krajského úřadu.

Nový územní plán  
Petrovic u Karviné (ÚP)
1)  Dne 4. 1. 2012 Rada obce rozhodla o výběru zhotovitele na zpracování 

nového územního plánu Petrovic u Karviné, se kterým byla sepsána 
smlouva o dílo dne 12. 1. 2012.

2)  Nyní zpracovatel dokončuje práce na návrhu zadání ÚP.
Stavební úřad

MUDr. Miroslav Korzeniowski
Nebude ordinovat z důvodu dovolené v době od 5. 7. do 29. 7. 2012.
Zastupovat ho bude MUDr. Topiarzová v ordinaci ČSAD Karviná (nízká budo-

va vlevo od výjezdu z garáží ČSAD), která má následující ordinační hodiny:
Pondělí         8 - 11 hodin Úterý           12 - 18 hodin
Středa           8 - 11 hodin Čtvrtek        10 - 15 hodin
Pátek             6 - 10 hodin
Telefonní kontakt do ordinace MUDr. Topiarzové: 596 382 140
MUDr. Karin Veselská
Dovolenou čerpá od 9. 7. do 20. 7. 2012.
Zastupovat ji bude MUDr. Pavla Tvrdoňová, která ordinuje v Karviné-Hrani-

cích. 

Její ordinační hodiny jsou:
Pondělí, středa, čtvrtek, pátek  8  -  12 hodin, úterý  9.30 – 12 hodin    
Telefonní kontakt do ordinace MUDr. Tvrdoňové: 596 311 509

MUDr. Marcela Káňová
Z důvodu dovolené bude soukromá zubní ordinace MUDr. Káňové uzavřena 

ve dnech od 23. 7. do 3. 8. 2012.

Informace o tom, kde mají pacien� vyhledat ošetření v naléhavém případě, 
bude vyvěšena na vstupních dveřích zubní ordinace.

Petrovická lékárna bude z důvodu dovolené uzavřena v době od 16. do  
27. 7. 2012.               

Obecní úřad

JAK ČERPAJÍ LÉKAŘI V OBCI DOVOLENOU



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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4              PETROVICKÝ ZPRAVODAJ

O MALÍŘSKÉM PLENÉRU

Letošní jaro začalo mimořádně teplými dny, takže záměr umís�t malířský 
plenér do tohoto období vypadal realizovatelně. Když se termín zahájení ple-
néru blížil (11. 5. – 20. 5. 2012), zprávy o počasí začaly být zneklidňující. Upo-
zorňovaly na prudké ochlazení, místy až mráz. Znám jedno přísloví: „Chceš-
-li Boha rozesmát, řekni mu o svých plánech.“ Při stanovení termínu jsme 
nevzpomněli na tři ledové muže – Pankráce, Serváce a Bonifáce – to jsou  
u nás na Slezsku „Tři zmrzlí“. Naše babičky je respektovaly, věděly, že teprve 
po „Třech zmrzlých“ mohou vysadit křehkou zeleninu, ky�čky a očekávat tep-
lejší počasí. Nám zbývalo jen věřit, že k nám budou ledoví muži shovívaví. 

Malířský plenér v Petrovicích u Karviné pod názvem Čtyři roční období byl 
zahájen starostou obce docentem Marianem Lebiedzikem dne 11. května 
v 18 hodin v hotelu Dakol.  

Starosta přivítal hosty a představitele polské obce Godów i účastníky malíř-
ského plenéru. Počáteční rozpaky se pomalu vytrácely v diskusi během veče-
ře, po které se malíři rozešli do připravených pokojů, aby se zabydleli a vybalili 
své rekvizity k malování. 

Skupinu českých malířů zastupovali: Václav Buchtelík, student z Petrovic, 
Renata Filipová, malířka z Petrovic, Petr Szyroki, student z Dětmarovic, Pa-
vel Walach, malíř z Třince-Nebor. Z Polska přijeli Adam Kunikowski, malíř 
z Otrębusów u Varšavy, a Franciszek Stabla, malíř ze sousedního Godowa.

Jistě si čtenáři všimli účas� studentů na letošním plenéru a ptají se, co jsou 
zač?

Oba jsou na vysoké škole uměleckého zaměření. Václav Buchtelík studuje na 
Ostravské univerzitě v Ostravě na Fakultě umění malbu. Petr Szyroki studuje na 
stejné škole  sochařství.  Oba jsou talentovaní, pracovi� a setkání s takovými 
malíři, jako jsou Kunikowski, Walach a Stabla, bude pro ně inspirující a přínos-
né. Věřím, že jednou se jejich jmény budou Petrovice i Dětmarovice chlubit. 

Měla bych vysvětlit název plenéru. Proč Čtyři roční období. Pořadatelem 
je Obecní úřad Petrovice u Karviné a ten stanoví podmínky. Jednou z podmí-
nek pro malíře bylo vybrat tři místa v Petrovicích, a ta namalovat ve čtyřech 
ročních obdobích. Malířů bylo šest, takže každý musel namalovat minimálně 
dva obrazy. 

Plenér se konal v květnu, to znamenalo pro malíře zapojit fantazii a před-
stavivost. Jak se 
úkolu zhos�li, mů-
žete posoudit sami. 
Obrazy byly od 22. 
5. do 17. 6. 2012 vy-
staveny v Kulturním 
středisku v Gołko- 
wicích, nyní jsou  
v knihovně v Godo-
wě a od 13. 8. do  
31. 10. 2012 bu-
dou zdobit obecní 

knihovnu v naší obci. To ale není vše.  Záměrem pana starosty je vytvořit z re-
produkcí obrazů vzniklých při plenéru kalendář na rok 2013, který se dostane 
do všech domácnos� v Petrovicích. Nápad je to skvělý, věřím, že kalendář 
bude krásný a že jej občané ocení. 

Také bych se měla zmínit o průběhu plenéru. 
Malovalo se i za chladného počasí. Obavy z malování zimních mo�vů byly 

zaháněny v�pnými poznámkami malířů a anekdotami, když bylo hodně zima, 
pomohla Becherovka. Snažili jsme se připravit malířům příjemné prostředí 
a podmínky pro tvorbu. V tom nám vycházel vstříc hotel Dakol. Jeho služby 
byly všemi účastníky plenéru označeny jedničkou s hvězdičkou. Pokoje krás-

né, čisté, strava výborná, personál úslužný a usměvavý. Jménem všech účast-
níků plenéru tlumočím poděkování. 

V rámci každého plenéru byl pro malíře připraven i nějaký program. Tra-
dičně navštěvujeme interiér marklovického kostelíku, fryštátský zámek, zá-
meckou galerii se stálou expozicí ze sbírek Národní galérie v Praze. Byli jsme 
pozváni do nově otevřené Regionální knihovny v Karviné. Tam jsme za do-
provodu odborného výkladu pracovnice knihovny zhlédli film o vzniku nové 
budovy knihovny. Byly nám zpřístupněny historické �sky z chráněných fondů 
regionální knihovny. Jsou to vzácné staré knihy, které se běžně návštěvníkům 
do rukou nedostanou. Za to patří dík ředitelce knihovny PhDr. Halině Molino-
vé a její zástupkyni, která nás po celou dobu v knihovně provázela. Neopo-
mněli jsme ani Mánesovu síň v Městském domě kultury v Karviné, kde vysta-
vuje své práce karvinský sochař Walter Taszek. A proto, že jeden z účastníků 
plenéru byl z blízkého Godowa, pozval nás do svého ateliéru i do domu, který 
více než obytný dům připomínal muzeum a galerii. Je to dům napěchovaný 
starožitnostmi a uměním. 

V 17.30 jsme se museli rozloučit. Před hotelem Dakol to�ž čekalo auto na 
hotové obrazy. Ty jsme museli připravit k převozu tak, aby se vzájemně nedo-
týkaly a �m nepoškodily, protože nazítří ráno je čekala cesta do Ostravy. Tam 
se vybraly lišty pro rámy a byla provedena konečná adjustace obrazů.

Sobotní čekání na zarámované obrazy provázela nostalgie. Je to okamžik, 
kdy si všichni uvědomí, že plenér je u konce. Někteří šli ještě něco namalo-
vat, jiní odjeli do Karviné nakoupit nějaké dárky. V poledne byly zarámované 
obrazy zpátky a mohlo se začít s instalací. Každý pracoval na svém panelu. Do 
večeře byly obrazy rozvěšeny a připraveny k nedělní „Mokré vernisáži“. Mok-
rá se jí říká proto, že obrazy jsou ještě nezaschlé, čerstvé nebo také mokré. 
Teprve po zavěšení obrazů se rozproudila diskuse o tom či onom díle. Hledaly 
se chyby, které by mohly být eventuálně ještě do příš�ho dne odstraněny. 
A byl tu poslední večer, poslední po-
sezení s přáteli, se kterými se možná 
několik let neuvidíme. 

V neděli se defini�vně opouštěly 
pokoje. Poslední společné fotogra-
fování a pak už slavnostní oběd, 
kterým se celý plenér ukončil. Opět 
jsme se setkali s radními z Petrovic 
i  Godowa. Oběd zahájil slavnostním 
přípitkem starosta obce. Poděkoval 
malířům za odvedenou práci, obda-
roval je taškou suvenýrů, které jim 
mají připomínat pobyt v Petrovicích. 
Malíři děkovali za skvělou organizaci 
celého plenéru starostovi i místostarostovi obce a také ostatním radním. Vel-
ký dík patří Aničce O�skové, která byla duší celé akce. 

Oběd byl opravdu slavnostní a pak už obje�, loučení a cesta domů.
Na výsledek týdenního snažení malířů vás zvu do Obecní knihovny v Pet-

rovicích u Karviné v době od 13. 8. do 31. 10. 2012.      
VYSVĚTLENÍ:
Podle Slovníku cizích slov je plenér francouzské slovo a znamená malová-

ní v přírodě podle skutečnos�. Jelikož tématem letošního setkání malířů byla 
všechna čtyři roční období, lze tedy říci, že pouze obrazy zachycující jarní kra-
jinu jsou vytvořeny podle skutečnos� a ty další podle představ malířů. Přesto 
slovo plenér užívám v celém svém článku.        Renata Filipová



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad

ÚVODNÍ SLOVO
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VÝUKA CIZÍCH JAZYKŮ NA NAŠÍ  
ZÁKLADNÍ ŠKOLE, OHLÉDNUTÍ  
ZA LETOŠNÍM ŠKOLNÍM ROKEM

KAM ZAMÍŘÍ ŽÁCI PETROVICKÉ ŠKOLY 

„Kolik jazyků umíš, tolikrát jsi člověkem...�
Asi není třeba zdůrazňovat, jak je v dnešním mul�kulturním světě znalost 

cizích jazyků důležitá - ať už z profesních důvodů jako studium, hledání za-
městnání a profesní uplatnění, nebo z důvodů osobních, jakými jsou cesto-
vání a komunikace s lidmi z celého světa. Už dě� v mateřských školách se 
seznamují s komunikací v cizím jazyce - zpravidla anglič�nou - a dostávají tak 
šanci osvojit si cizí jazyk na velmi slušné úrovni. 

I na naší základní škole sledujeme tento všeobecný trend a nabízíme výuku 
cizího jazyka (anglič�ny)  již od školky, v prvopočátcích formou her, básniček 
a písniček, kdy dě� cizí jazyk chápou především jako zábavu. Při vstupu do  
1. třídy ZŠ dě� pokračují ve výuce  jazyka anglického, zpočátku jednu hodinu 
týdně, od 3. do 9. ročníku se žáci učí anglicky 3 hodiny týdně. V 7. roční-
ku k anglič�ně přibývá další cizí jazyk - žáci si mohou zvolit němčinu nebo 
ruš�nu, kterou v 7., 8. a 9. ročníku mají dvakrát týdně. Na 2. stupni mohou 
žáci navštěvovat i hodinu konverzace v anglickém jazyce coby volitelný před-
mět. Kromě stabilní výuky se zájemci mohou v cizích jazycích zdokonalovat  
i v kroužcích, které probíhají jednou týdně po vyučování - v letošním roce to 
byly kroužky anglič�ny, němčiny a ruš�ny.  

Žáci se dále mohou každoročně účastnit soutěží ve zmíněných jazycích, za 
letošní školní rok bych ráda zmínila školní kola soutěží pořádaná na naší ško-
le:

• v jazyce anglickém pro čtvrťáky a páťáky (soutěže se zúčastnilo 14 žáků, 
na 1. místě se ve svých kategoriích umís�li J. Prus ze 4. B a D. Wachtarczyková 
z 5. A),

• v jazyce anglickém pro žáky 2. stupně (soutěže se zúčastnilo 15 žáků ve 
2 kategoriích, vítězky školního kola postoupily do okresního kola v Havířově, 
kde získaly 11. místo - S. Išová  z 6. B a 6. místo - K. Blatoňová z 9. A),

• v jazyce německém pro žáky 2. stupně (soutěže se zúčastnilo 8 žáků, 
vítěz M. Haratek z 9. B obsadil v okresním kole soutěže 8. místo),

• v jazyce ruském pro žáky 2. stupně (soutěže se zúčastnilo 17 žáků, ví-
tězka A. Hrbáčková postoupila přímo do krajského kola, kde se umís�la na
4. místě).

Dále se 16 žáků  naší školy účastnilo krajského kola (soutěže pro základní 
a střední školy) Puškinova  památníku v Bohumíně, kde soutěžili v kategorii 
slovní projev kolek�vů a s pohádkou Červená karkulka získali  2. místo.

Na škole proběhla i zeměpisně jazyková soutěž pro žáky 6. - 9. tříd, v níž 
zájemci vyhledávali odpovědi na otázky týkající se zemí, ve kterých je úřed-
ním jazykem němčina. Soutěže se zúčastnilo 25 žáků, všech 6 kol soutěže ab-
solvovalo 9 žáků a vítězkou se stala K. Michlová z 8. ročníku.

Mezi větší akce v letošním roce patřil i Den jazyků, který se uskutečnil  
30. května. Rodiče měli možnost navš�vit výuku cizích jazyků na 2. stupni ZŠ, 
kde viděli nejen metody a formy práce v hodinách, ale také například i využi� 
interak�vních tabulí. V druhé čás� pak zhlédli v tělocvičně krátké pásmo po-
hádek, básniček a písniček v anglič�ně, němčině a ruš�ně.

Věříme, že našim žákům dáváme dobré základy znalos� cizích jazyků, které 
budou dále rozvíjet, a jednou jim budou ku prospěchu nejen v profesním, ale 
i civilním životě. Ze své vlastní praxe mohu říci, že znalost anglič�ny mi po-
mohla nejen při komunikaci s lidmi z celého světa a na cestách po Evropě, ale 
také mi umožnila využít zajímavé pracovní nabídky u nás i v zahraničí. Přála 
bych našim žákům, aby si cizí jazyky osvojili na dobré úrovni a měli možnost 
je v životě využívat a aby je i toto mo�vovalo k dalšímu studiu.

Mgr.  Irena Konečná, učitelka ZŠ a MŠ  Petrovice u Karviné

Vědomos� a vzpomínky na školní léta zůstanou čty-
řice� šes� žákům devátého ročníku ZŠ a MŠ Petrovice 
u Karviné, kteří v tomto školním roce ukončili povinnou 
školní docházku.

V měsíci dubnu a květnu proběhlo přijímací řízení ke 
studiu na středních školách.

Třicet šest žáků z devátých tříd bylo přijato ke studiu 
ukončenému maturitní zkouškou. Osm z nich bude stu-

dovat na soukromých školách a  dvacet osm na školách státních.
Deset  žáků po  prázdninách začne s učením v tříletých učebních oborech.
Jeden žák ze sedmé třídy byl přijat ke studiu na šes�letém gymnáziu.
Dva žáci ukončili povinnou školní docházku v osmém ročníku a podali při-

hlášku k dalšímu vzdělávání v oborech truhlář a cukrář.
Celkem tedy letos opus� ZŠ Petrovice 49 žáků. 37 z nich by mělo ukončit 

své vzdělávání maturitní zkouškou.
Na které studijní a učební obory se letos žáci při výběru za-

měřili?
Na středních  školách, kde ukončí studium maturitní zkouš-

kou, si naši žáci vybírali tyto studijní obory: elektrotechnika, 
stavebnictví, mechanik-elektronik, strojírenství, informační 
technologie, sociální činnost, hotelnictví,  propagační výtvar-
nictví, drama�cký obor konzervatoře a také lycea – technické, 
ekonomické, zdravotnické… 

Učební obory ukončené výučním listem: hotelový animátor, 
opravář motorových vozidel, strojní mechanik, kuchař-číšník, 
cukrář, zedník.

Na slavnostním shromáždění v Obecním úřadě v Petrovi-
cích u Karviné se s těmito žáky rozloučili představitelé obce, 
pedagogický sbor i rodiče a popřáli všem pěkné prázdniny  
a hodně úspěchů v dalším studiu!

„Na každém konci je hezké, že něco nového začíná.“
Mgr. Stanislava Silberová, učitelka ZŠ a MŠ Petrovice u Karviné

ZE ŽIVOTA ŠKOLY
ROZLOUČENÍ S VYCHÁZEJÍCÍMI  
ŽÁKY

Konec června – krásné období. Krásné proto, že končí školní rok 
a začínají prázdniny. Vnímají je všichni i �, co už do školy dávno ne-
chodí. Prázdniny vyvolávají pocit štěs�, pohody, uvolnění…, jsou 
prostě tady a všichni školou povinní se na ně nesmírně těší.

Než se ale žáci a studen� rozutečou ze škol na zasloužené prázd-
niny, sluší se rozloučit.    

V pátek dne 29. června v 10 hodin se konalo v zasedací síni zdej-
šího Obecního úřadu rozloučení s žáky, kteří opouštějí petrovickou 
školu. Bylo jich celkem 49. Jeden chlapec odchází ze sedmé třídy na 
šes�leté gymnázium, dva vycházejí z nižších ročníků ZŠ a 46 dívek  
a chlapců z devátých tříd. 

Ten den bylo od rána u nás na úřadě rušno. Bylo zde slyšet smích 
a švitoření mladých lidí, probíhala zkouška kulturního programu, 
nálada byla příjemná, ale čím víc se blížila desátá hodina, �m více 
bylo cí�t napě�.

Této hezké společenské akce se zúčastnili vedle žáků i jejich rodi-
če a blízcí,  všichni učitelé místní školy v čele s ředitelem, starosta  
a místostarosta obce, tajemnice Obecního úřadu.

Deset hodin. Všichni byli na místě, vše připraveno, poslední úpra-
vy, pokyny a rozloučení začíná.

Zahájila jej učitelka Mgr. Stanislava Silberová a po ní se s dětmi 
rozloučil ředitel školy Mgr. Bořivoj Vlček.  Třídní učitelky předaly 
svým žákům vysvědčení, � měli na oplátku připraven kulturní pro-
gram. Starosta obce docent Marian Lebiedzik popřál všem žákům 
úspěch v dalším studiu, mnoho štěs� v životě a předal jim dárky. 

Atmosféra byla milá, sváteční, vzpomínalo se… na mnohé dolehlo 
doje�…      

Obecní úřad



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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UKLÍZEJME NA HŘBITOVECH

MĚJME UDRŽOVANÉ POZEMKY –  
POKUSME SE O TO    

 „Udržujte si své pozemky, koste je, mějte svá pole a louky čisté, pěkné …,
 uklízejte své zahrady, dbejte o to,  

aby v naší obci nebyly pozemky zaplevelené
 a aby u nás nevznikaly černé skládky.“

Upozorňujeme vlastníky pozemků na platnost zákona č. 231/1999 Sb.,  
o ochraně zemědělského půdního fondu a na platnost zákona č. 326/2004 
Sb., o rostlinolékařské péči. V těchto zákonech je zakotvena zodpovědnost  
a povinnost vlastníků zemědělské půdy starat se o ni.

Porušení výše uvedených zákonů projednává Magistrát města Karviné, od-
bor životního prostředí – ochrana zemědělského půdního fondu. Vyvarujte se 
tedy případných nepříjemnos� a starejte se o své pozemky.  

Opět se obracíme na občany s žádos�, aby v neděli nesekali 
trávu a nerušili nedělní klid rachotem sekaček.

Obecní úřad

Žádáme občany, aby na hřbitovech udržovali pořádek a k úklidu hrobových 
míst využívali kontejnerů a popelových nádob. 

Rovněž žádáme návštěvníky hřbitovů, aby kvě�novou výzdobu a svíčky ne-
umisťovali mimo pronajatá hrobová místa (v kolumbáriu je nutno připevnit 
poličku na mramorovou desku, protože umístěním výzdoby na zem je ome-
zen přístup k horním kolumbarním schránkám).

Děkujeme za pochopení.               Obecní úřad

Vážení občané,
na základě výsledků elektronické aukce bude svoz komunálního 
odpadu zajišťován prostřednictvím firmy Marius Pedersen, a.s., se
sídlem v Hradci Králové, provozovna Ostrava, a to s účinnos� od
1. 8. 2012.

 V souvislos� s výše uvedeným budou pracovníci firmy Marius
Pedersen v termínu od  17. 7. 2012 do 27. 7. 2012 v odpoledních 
hodinách postupně rozvážet občanům obce nové 120 litrů velké po-
pelové nádoby podle současného aktuálního stavu. Tyto popelové 
nádoby uschovejte a poprvé je vystavte k odvozu od 2. 8. 2012. 

Svoz odpadu bude probíhat vždy ve čtvrtek a v pátek -  obec 
bude  rozdělena do těchto svozových dnů. První svoz popelových 
nádob proběhne 2. 8. a 3. 8. 2012. 

Nové popelové nádoby budou opatřeny logem firmy, takže ne-
může dojít k záměně s těmi od Technických služeb Karviná, a.s. 
Spolu s popelovými nádobami budou předávány letáčky s bližšími  
a upřesňujícími informacemi ve věci svozu komunálního odpadu.

Technické služby Karviná budou zajišťovat svoz komunálního od-
padu ještě celý měsíc červenec, a to včetně separace a harmono-
gramu svozu velkoobjemových kontejnerů. Ke konci tohoto měsíce 
se uskuteční poslední svoz a následovat bude odběr stávajících po-
pelových nádob ve vlastnictví T.S. Karviná, a.s.

O jakýchkoliv změnách a novinkách ve svozu komunálního od-
padu budou občané včas a s předs�hem informováni, a to jak pro-
střednictvím  Petrovického  zpravodaje, tak  i formou letáčků do 
každé domácnos�.

Obecní úřad Petrovice u Karviné předem děkuje za  pochopení a 
vstřícnost občanů při řešení problémů spojených s výměnou firmy
zajišťující svoz komunálního odpadu. Občané mohou své případné 
dotazy a žádos� zasílat písemně na adresu: Obecní úřad Petrovice  
u Karviné, čp. 251, 735 72 Petrovice u Karviné. Tuto agendu vyřizuje 
Edita Szymeczková, e-mail: edita.szymeczkova@petroviceuk.cz, te-
lefon č. 558 848 054.    

 Obecní úřad

SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU –  
INFORMACE OBČANŮM

Životní jubilea 
v měsíci květnu

70 let Miloš JOSL
 Dalibor KRÁL 
 Květuše PUTNIORZOVÁ
75 let Vladislav KENCKI
 Květoslava PALOVÁ
80 let Anděla PIECHACZKOVÁ 
92 let Anna FÓJCIKOVÁ 

Životní jubilea 
v měsíci červnu

75 let Lenka CYROŇOVÁ
 Milan TRZASKALIK
80 let Ludvík MICHEL
86 let Liduše GIERCUSZKIEWICZOVÁ
 Vladislav PUKOWIEC

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví, štěstí,  
spokojenost…
Srdečně blahopřejeme rodičům dě�, které se narodily v měsících květnu  
a červnu letošního roku.

V měsíci březnu oslavil své životní jubileum – 70 let pan Erich Balcárek.
Tiskařský šotek zamíchal písmeny a v minulém čísle Petrovického zpravodaje 
bylo zaměněno jeho křesní jméno Erich za Vilém.
Omlouváme se �mto panu Erichu Balcárkovi a přejeme dodatečně vše nej-
lepší. 

Obecní úřad

DEN DĚTÍ
Jistě to znáte. Hlava zvednutá k nebi, starostlivý pohled sledující pohyb 

mraků a smutný povzdech nad prvními kapkami deště. Zítra ne. Ať to hezké 
počasí vydrží… Ještě zítra…

Ale první den měsíce června měl jiný názor a svůj hlavní úkol – nastartovat 
nutnou vláhu pro vyprahlou zem. Nikoho však pošmourné a uplakané ráno 
neodradilo. K marklovické škole přicházely i přijížděly s velkým očekáváním 
a zvědavos� dě� z Marklovic, Petrovic, Prstné a Závady. Byl to přece jejich 
den – Den dě�. Den, kdy zkoušení, písemky a všechny ostatní školní povin-
nos�  odpadají a jsou nahrazeny zábavou, legrací, hrami, dárečky, úsměvem  
a pohlazením. A tak se v prostorách školy dě� pus�ly do sportovního klání, 
vědomostních a výtvarných soutěží. Sladkou tečkou veselého dne byly dobro-
ty, které dě� za své výkony obdržely.

A co se oslavencům nejvíce líbilo? No přece kolotoč, vláček a trampolíny. 
Déšť nedéšť.

Žáci druhého stupně měli ak�vity na Den dě� rozděleny na dvě skupiny. 
Ta první byla sportovní. Společně se svými kamarády z polského Godowa se 
utkali v sálové kopané, vybíjené a stolním tenise. V té druhé vytvářeli výrobky 
technikami fimo a linoryt, soutěžili v informa�ce a stolních hrách nebo v ang-
lič�ně. Každý obdržel sladkost, � nejlepší pak drobnou odměnu.

Mgr. Jana Bártová, učitelka, 
Mgr. Radek Adamczyk, zástupce ředitele ZŠ a MŠ Petrovice u Karviné



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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Poslední prázdninová sobota patří v naší obci již řadu let Obecní slavnos�. 
Ta letošní se uskuteční již poosmnácté a koná se 25. srpna v motokrosovém areálu 

Automotoklubu Petrovice v Dolních Marklovicích. Začátek v 15 hodin.
No a na co se letos můžeme těšit? 

Při výběru umělců jsme se snažili volit tak, abychom udělali radost všem věkovým kategoriím. 
Malé dě� tedy přijede potěšit populární ostravská písničkářka Míša Růžičková, která bude s dětmi zpívat a tančit. 

Pro mládež jsme zařadili mladou zpěvačku z Třince Markétu Konvičkovou, jejíž talent byl objeven díky soutěži SuperStar. 
Předpokládáme, že střední a starší generace si ráda poslechne písničky bratrů Jana a Fran�ška Nedvědů. 

Mnoho posluchačů jistě přiláká koncert známé slovenské kapely No Name.
Kromě toho se budeme moci podívat na různá jiná vystoupení, na kumštýře – například na šermířské souboje, na siláka, tance, 

ohňovou show… Samozřejmos� bude ohňostroj i diskotéka.  

Máme připraven i zajímavý doprovodný program:
Výstavy obrazů, výrobky z paličkované krajky, řemeslné předměty, nebude chybět ani prezentace aut. Pro dě� je připraven lunapark, 

kolo štěs�, dětský kulečník, poníci aj. 
Zajištěno je mnoho stánků s různým sor�mentem –  hračkami, bižutérií, pouťovým zbožím, 

sladkostmi a samozřejmě s dobrým jídlem a pi�m. Srdečně zveme! 

OBECNÍ  SLAVNOST

PROGRAM:
15.00 SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ
 průvod
 krátké šermířské vystoupení
 slovo starosty obce
 zdravice starostů polských sousedních obcí 
 Godówa a Zebrzydowic 
 mažoretky tančí
15.30 - 15.45 Taneční vystoupení dě� zdejší ZŠ a MŠ   
15.45 - 16.30 MÍŠA RŮŽIČKOVÁ zpívá a tančí s dětmi + 
 autogramiáda
16.30 - 17.30 Koncert MARKÉTY KONVIČKOVÉ
17.30 - 17.45 Šermířské souboje
17.45 - 18.00 Tančíme s Juventusem
18.00 - 18.30 Silák  poprvé
18.30 - 19.45 Koncert JANA a FRANTIŠKA NEDVĚDŮ 
 s kapelou
20.00 - 20.20 Silák podruhé
20.20 - 20.50 Tombola
20.50 - 21.15 Ohňová show 
21.15 - 22.30 Koncert slovenské kapely NO NAME
22.30 Ohňostroj
23.00 Diskotéka - moderuje a diskotéku vede Roman Pastorek

18. obecní slavnost je spolufinancována z prostředků Evropského fondu pro regionální rozvoj prostřednictvím Fondu 
mikroprojektů Euroregionu Těšínské Slezsko – Śląsk Cieszyński Operačního programu přeshraniční spolupráce Česká republika 
– Polská republika 2007−2013.
Kulturní vystoupení je zajištěno z vlastních zdrojů obce a za přispění sponzorů.

NO NAME

ROMAN PASTOREK

MAŽORETKY

MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ

SILÁK

MÍŠA RŮŽIČKOVÁ

MARKÉTA KONVIČKOVÁ

BRATŘI NEDVĚDI

ŠERMÍŘI

OHŇOVÁ SHOW



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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OCENĚNÍ ZACHRÁNCŮ
V Hasičském centru v Přibyslavi jsou každoročně oceňováni za mimořádné 

skutky a zásluhy nejlepší hasiči z Čech a Moravy. Letos stanuli mezi vyzna-
menanými i hasiči z SDH Závada – ing. Pavel Haas, Marcela Rybanská a také 
Mgr. Petra Krulová, která členkou SDH není. Obdrželi vyznamenání Za záchra-
nu života. V červnu loňského roku při turnaji v kopané v Závadě pohotovým  
a rychlým zásahem zachránili život hráče, kterého při zápase náhle s�hl in-
farkt. Hráče resuscitovali do chvíle, než jej do své péče převzala lékařská zá-
chranná služba. Jak se později ukázalo, bez jejich účinné pomoci by neměl 
šanci přežít. Patří jim také náš dík a uznání.

Mgr. Jarmila Wojciková, jednatelka SDH Závada

SVÁTEK SV. FLORIÁNA
Sbor dobrovolných hasičů v Závadě oslavil svátek patrona hasičů - sv. Flo- 

riána v sobotu 19. května. Hasiči se sešli u požární zbrojnice. Odtud se vypra-
vil slavnostní průvod ke kapli sv. Jana Nepomuckého, kde proběhla mše svatá. 
Jako obvykle se oslav zúčastnila delegace z OSP Gołkowice.

Svátek byl letos spojen se smažením vaječiny. Díky krásnému slunečnému 
počasí se akce zúčastnilo překvapivé množství hasičů i jejich příznivců. Letoš-
ní oslava i následné posezení se  velmi vydařily.

Mgr. Jarmila Wojciková, jednatelka SDH Závada

V sobotu 28. dubna 
byl náš Sbor pozvaný na 
oslavu svátku sv. Floriá-
na k družební organizaci 
do Marklowic Gorných. 
U této příležitos� byl
posvěcen jejich hasičský 
vůz, který prošel gene-
rální opravou. Následo-
valo posezení a taneční 
zábava.

V průběhu května probíhala akce Daruj krev s dobrovolnými hasiči.  
I naši členové přispěli trochou této vzácné teku�ny. Někteří již chodí daro-
vat krev pravidelně a dva členové byli jako prvodárci.

Dne 5. 5. se slavil svátek sv. Floriána v hasičské zbrojnici v D. Marklovi-
cích. Oslava byla zahájena mší v dřevěném kostelíku. Na programu bylo 
předávání  vyznamenání  vybraným členům od krajského a okresního 
sdružení hasičů.  Byly předány medaile za věrnost Sboru za 10 a 20 let.

12. 5. byla zahájena soutěžní sezona na okrskovém kole. Z 8 zúčastně-
ných Sborů jsme obsadili 2. místo – nepovedl se nám požární útok. Rovněž 
jsme v květnu zahájili soutěže v rámci MSL (Moravskoslezské ligy), které se 
účastní jak muži, tak ženy.

24. 5. se uskutečnilo setkání zasloužilých hasičů okresu Karviná v hasič-
ské zbrojnici Dolní Marklovice. Po zhodnocení činnos� se konala volná zá-
bava a focení. V rámci společného posezení se smažila vaječina. 

26. 5. jsme pořádali 7. ročník soutěže o putovní pohár SDH v požárním 
útoku. Celkem se sjelo 12 družstev, včetně nás. Bylo 9 družstev mužů  
a 3 ženská družstva. Útoky probíhaly v areálu TJ Inter Petrovice a bylo 
krásné počasí. Tomu odpovídaly i výsledky, které byly skvělé. V katego-
rii žen zvítězily Albrech�ce (čas 18:50 s), druhé domácí Marklovice (čas  
18:76 s) a tře� Podvysoká (19:75 s). V kategorii mužů zvítězilo družstvo  
ze Slovenska Podvysoká časem 13:98 s, druhé místo obsadil Prchalov 
(14:03 s) a tře� byly domácí Marklovice (14:45 s). Dá se říci, že soutěž byla 
vydařená a doufáme, že přilákáme více účastníků i příš� rok.

Zároveň zveme občany na 38. ročník soutěže hasičských nadšenců, 
kterou pořádáme v Dolních Marklovicích u mostu 28. 7. 2012 v 15 hod. 
Jedná se o naši tradiční soutěž se sáním vody z řeky Petrůvky. Po skonče-
ní soutěže následuje zábava na zahradě u hasičské zbrojnice.

Pokud máte vy nebo vaše dítě zájem si zkusit zasoutěžit a stát se hasi-
čem, ozvěte se nám! 

e-mail: sdh.marklovice@seznam.cz nebo na facebooku 
Za SDH Dolní Marklovice Bc. Veronika Klenková

JARNÍ ČINNOST SDH DOLNÍ MARKLOVICE

Neděle 3. června se zapsala do kroniky závadských hasičů zlatým písmem,  
a to �m, že družstva a jednotlivci získali celkem tři první místa na různých sou-
těžích. Jako první si nedělní vítězství připsal kolek�v mladších hasičů na sou-
těži v Karviné-Hranicích. Následoval jej Patrik Kula, který se stal vítězem velice 
dobře obsazené soutěže v běhu na 60 metrů překážek Globus Cup konané 
v Opavě. Startoval společně s Kris�ánem Biesanikem, který obsadil krásné  
6. místo. Úspěšný den zakončilo družstvo mužů, které odpoledne zvítězilo  
v soutěži v družební obci Godów. 

ZLATÁ NEDĚLE ZÁVADSKÝCH  
HASIČŮ

Oddíl mladých hasičů při Sboru dobrovolných hasičů v Závadě pracuje již 
dva a půl roku. Obrovské úsilí vedoucích, velitele zásahové jednotky a několi-
ka rodičů, ale především obrovská snaha a nasazení dě� přinášejí v soutěžích 
v požárním sportu své ovoce, když se ve většině soutěží umisťují do tře�ho 
místa, tedy tzv. „na bedně”.             Ing. Jiřina Kucharčíková
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NABÍDKA Z PRÁZDNINOVÉ KNIHOVNY 
Na začátku prázdnin nabízím namátkou pár �tulů ke zpestření zasloužené-

ho odpočinku.

Z knih pro dě� a mládež vybírám:
Strašidlář – Hynek Klimek
Bílá paní ze zříceniny hradu Skála představuje ve volném vyprávění nejprve 

sebe a pak celou řadu kolegyň a dalších přízraků, strašidel a tajemných jevů z 
českých a moravských hradů, zámků, tvrzí. Barvitě vyprávěné pověs� zavedou
čtenáře do tajemné pohádkové říše a přinesou mnoho zábavy i poučení.

4 Tajemství Čtyřlístku – Jaroslav Němeček
Ke 40. výročí vzniku Čtyřlístku vychází nová knížka se čtyřmi příběhy, kte-

ré odhalují největší tajemství dětem dobře známých a oblíbených postavi-
ček.

Šíleně divocí andílci – Thomas Brezina
Již čtvrtý díl oblíbené série andílků, pro které je také těžké rozhodnout se 

mezi láskou a přátelstvím.

Ponorky – Neil Mallard
V této jedinečné a objevné knize o ponorkách  čtenáři objeví, jak ponorky 

fungují a jak se žilo a žije na jejich palubě. Dozví se, jaký je běžný život námoř-
níka v ponorce, jak ponorka zjišťuje svou pozici a jak se pod vodou vyhýbá 
překážkám.

Nabídka z knih pro dospělé:
Uprostřed ráje – Laura Walden
Grace cestuje na Nový Zéland za svou láskou a také proto, aby se setkala 

s bioložkou Suzan. Ta jí postupně vypráví tragický příběh své rodiny, líčí ne-
šťastnou událost, po níž má zjizvený obličej. Také Grace skrývá svá tajemství, 
jejichž odhalení na sebe nenechají dlouho čekat.

Dva životy – Táňa Keleová-Vasilková
Nejnovější román oblíbené autorky zachycuje příběh dvou žen, dobrých 

kamarádek. Tlumočnice a překladatelky Anny a Veroniky, která učí na gym-
náziu. Na jejich příběhu autorka potvrzuje, že i zdánlivě klidný život může být 
plný zvratů a překvapení.

Hřích andělů – Charl�e Link
Janet Beerbaumová by pro své syny udělala úplně 

všechno. Kvůli dvojčatům Maxmiliánovi a Mariovi se 
před lety dokonce vzdala své velké lásky. Ale jednoho 
dne neočekávaná katastrofa otřese životem všech čle-
nů rodiny a Janet si musí přiznat, že ji ještě pořád pro-
následují s�ny minulos�.

Rudý templář – Paul Christoper
Ranger americké armády ve výslužbě a zároveň  

i historik John Holliday se vrací domů poté, co v Africe 
málem přišel o život, a už se nemůže dočkat tolik za-
slouženého klidu a odpočinku. Jeho idylické představy 
však nedojdou naplnění. Na le�š� je osloven podivným Rusem, jenž si říká 
Genrichovič, a to, co mu tento člověk řekne, změní všechny jeho plány.

Záhady historie, které řídí naše kroky – Javier Sierra
Ztracené civilizace, proroctví, záhady víry a skrytá znamení. V čem spočívá 

tajemství Sluneční pyramidy? Jaké záhady skrývaly ztracené civilizace Sumerů 
a Che�tů? Jakou moc mají kultovní předměty? V knize odhalíte hádanky, ta-
jemství a proroctví, které se skrývají za oficiální verzí historických faktů.

Upozorňujeme na uzavření Obecní knihovny od 13. července do 13. srpna 
2012 z důvodu malování knihovních prostor a revize knihovního fondu. Pro-
síme čtenáře, aby si podle možnos� vyměnili nebo vrá�li již přečtené knihy 
ještě před uzavřením knihovny.

Od 13. srpna si budou moci všichni návštěvníci v naší knihovně  
prohlédnout nově instalovanou výstavu obrazů, které vznikly  

na letošním jarním malířském plenéru.
Srdečně zveme!

Přeji všem čtenářům a příznivcům knihovny pohodové prázdniny a klid-
nou dovolenou.

Informace o knihovně získáte na stránkách www.petroviceuk.cz v sekci 
Obecní knihovna. 

Také můžete využít telefonní číslo 596 361 010, a to vždy ve výpůjční dobu
úterý       8.00 – 11.00 a 12.00 – 17.30 hodin
středa       12.00 – 17.30 hodin
čtvrtek      12.00 – 17.30 hodin 

Eva Podstawková, knihovnice

Členové petrovického kynologického klubu se rozhodli oslavit Den dě� 
po svém. S jednodenním odstupem, tedy v sobotu 2. června, uspořádali 
menší dopolední program nejen pro dě�. Zástupci kynologického klubu  
i se svými psími společníky předvedli přítomným divákům výsledky svého 
dosavadního cvičení. Diváci se rovněž dozvěděli podrobnos� o jednotli-
vých plemenech, jež byly k vidění. Na závěr kynologické přehlídky před-
vedl vedoucí skupiny - Radek Mlotek, zkušený kynolog, svého policejně 
cvičeného psa, který dokáže najít vystřelené nábojnice, najít a dopadnout 
agresory nebo překonat překážku v podobě žebříku.

Po ukončení programu kynologů dostali prostor nejmladší zástupci ha-
sičů ze Závady, kteří sbírají trofeje na mnoha závodech. Velitel hasičského 
sboru  Milan Mencner divákům vysvětlil účel cvičení a přiblížil úspěchy, 
kterých junioři dosáhli.  Po skončení programu se přítomní setkali na grilo-
vání a shodli se, že není důvod, aby se akce nekonala i příš� rok.

Redakční rada Petrovického zpravodaje

DĚTSKÝ DEN V AREÁLU  
KYNOLOGICKÉHO KLUBU PETROVICE

ODPOLEDNE  S KERAMIKOU
Na pozvání naší petrovické školy se již pár týdnů pravidelně schází ve škol-

ní družině skupinka tvořivých  maminek i babiček, aby si vyzkoušely, jak se 
točí na hrnčířském kruhu a vyrábí předměty z keramické hlíny. Do tajů kera-
mického umění nás teore�cky i prak�cky ochotně uvedla vychovatelka Mar-
cela Piwodová, která má s touto technikou již nemalé zkušenos�. Naše škola 
má dva hrnčířské kruhy, u kterých jsme se střídaly a následně dokrašlovaly 
naše umělecké výtvory. 

Všechny jsme se zpětně shodly na tom, že to není nic jednoduchého, ale 
protože jsme měly při ruce paní Marcelu, nějaký ten výrobek jsme „vytočily“ 
a také dozdobily. O to víc jsme s pokorou obdivovaly všechny výrobky našich 
potomků, na kterých už byla vidět správná technika práce téměř celoroční 
praxe v keramickém kroužku. Mohly jsme si uvařit kávu, která společně s ma-
lým pohoštěním příjemně přispěla k pohodovému odpoledni.

Velice děkujeme panu řediteli, paní vychovatelce a celé škole, že takové 
setkání uskutečnili.                  Za maminky Bc. Jana Páclová



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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Poutní mši svatou, která se konala v kapli v Závadě dne 13. 5. 2012 a byla obětována za zemřelé členy Klubu důchodců Petrovice, oboha�l i dechový  
orchestr Akorďanka.

W sobotę 18 lutego br. odbyło się w piotrowickim Domu PZKO zebranie 
sprawozdawcze Miejscowego Koła PZKO. Sprawozdanie z działalności za 
2011 rok przedstawiła przewodnicząca Koła, Jadwiga Karolczyk. Baza człon-
kowska liczy 110 osób, z czego 30 % udziela się aktywnie w pracy organiza-
cji. W ubiegłym roku odbyły się tradycyjne imprezy, takie jak Dzień Matki, 
strykówka, mikołajówka. Wielką popularnością cieszyła się wystawa prac 

Klubu Kobiet. Klub Propozycji zorganizował 5 spotkań na ciekawe tematy 
z działaczami PZKO w terenie. Odbyła się wycieczka do Żywca i ogrodów w 
Pisarzowicach. Delegaci Koła biorą udział w Konwencie Prezesów Zarządu 
Głównego PZKO w Czeskim Cieszynie. Uchwalono plan pracy na następ-
ny rok. Zarząd koła i komisja rewizyjna pracować będą w niezmienionym 
składzie.

ZEBRANIE SPRAWOZDAWCZE MIEJSCOWEGO KOŁA PZKO

24 HODIN DENNĚ POMÁHAJÍ OBČANŮM NAŠEHO REGIONU  
PRACOVNÍCI NA LINCE DŮVĚRY V KARVINÉ

Poděkování
Děkuji všem sousedům, přátelům a známým i bývalému zaměstnava-

teli, společnos� ArcelorMi�al, za projevenou soustrast, kvě�nové dary 
a za účast na pohřbu mého manžela Rudolfa Wilczka.

Blažena Wilczková s rodinami synů

OBDOBÍ TÁBORÁKŮ  
JE TADY!
V létě mnozí z nás podnikají nejrůznější výlety a k nim neodmyslitelně patří 

rozdělávání ohňů v přírodě. Než si však rozděláme takovýto ohníček, musíme 
si uvědomit, že oheň v přírodě se může velice snadno vymknout kontrole, 
ohrozit životy a napáchat nevyčíslitelné majetkové či ekologické škody. 

Při rozdělávání ohně v přírodě je nutné v prvé řadě zvolit vhodné místo pro 
ohniště. To by mělo být vzdáleno alespoň 50 m od okraje lesa a v dostatečné 
vzdálenos� od budov a různých hořlavých látek. Pamatujte, že v lese lze 
rozdělávat oheň jen na vyhrazených místech! Zcela zakázáno je i rozdělávání 
ohně na místech se vzrostlým porostem, tedy i na louce nebo na strniš�.
Oheň nezakládejte pod větvemi a na kořenech stromů, na suchém lis�, jehličí 
nebo rašelině, ani v blízkos� stohů, seníků, apod.. Létající jiskry nebo náhlý 
poryv větru to�ž velmi snadno způsobí neštěs�. 

Každoročně kvůli neopatrnos� lidí vznikají desítky požárů. Za silného větru 
nebo v období extrémního sucha bychom oheň v přírodě neměli rozdělávat 
vůbec. Místo táboráku je nutno i vhodně uspořádat. Při rozdělávání ohně  

v přírodě ohniště bezpečně oddělte od okolního prostředí – např. obložením 
kameny, obsypáním pískem, vyhloubením zeminy apod. V případě větších 
vater je vhodné ohniště oddělit pruhem širokým až jeden metr, který bude 
zbavený veškerých hořlavin. K zapálení nebo udržování ohně v žádném 
případě nepoužívejte vysoce hořlavé látky jako např. benzín, na�u či líh. Oheň 
se pak velmi snadno vymkne kontrole a může způsobit i vážné popáleniny. 
Rovněž pamatujte, že dě� by neměly být u ohniště ponechány bez dozoru 
plnoleté osoby. Oheň nenechávejte ani chvíli bez dozoru. Nachystejte si 
předem dostatek vody (popř. písek, hlínu), kdyby se oheň vymykal kontrole. 
Nejlepší je umís�t ohniště v blízkos� vodního zdroje. 

Lesní požáry se hasičům ob�žně likvidují, protože k nim zpravidla dojde 
v těžce přístupném terénu, kde nelze plně využít hasičskou techniku. Navíc 
chování ohně v lese je nevyzpytatelné (požár se může šířit např. pod zemí) 
a podobné zásahy jsou mnohdy časově velmi náročné a vyžádají si povolání 
většího množství jednotek požární ochrany. Pokud již dojde k rozšíření ohně 
mimo ohniště, zvažte, jestli jste schopni danou situaci zvládnout vlastními 
silami. Na uhašení ohně můžete použít jakoukoli vodu, kterou máte k dispozici, 
lopatu, písek nebo jinou zeminu, kterou oheň udusíte. Pokud si nejste jis�, je
lepší utéci do dostatečné vzdálenos� od ohně a neprodleně zavolat hasiče na 
linku 150 nebo 112. 

Ing. Lukáš Rylko, hasičský záchranný sbor Moravskoslezského kraje

V KVĚTNU BYLA V ZÁVADĚ POUŤ

Často si lidé kladou otázku s čím, s jakými problémy, se mohu na linku 
důvěry obrá�t? Na linku důvěry je možné se obrá�t se vším, co nám vadí 
v naší psychické pohodě, se vším, co je provázeno stavy �sně, bezradnos� 
a nejistoty. Prvním takovým signálem k vyhledání pomoci může být poznatek, 
že špatně zvládáme nebo nezvládáme své po�že a staros�, často se objevují 
pocity nejistoty nebo psychické zátěže. 

Můžeme konstatovat, že nejčastěji se na linku důvěry obracejí lidé, jejichž 
životní situaci nepříznivě ovlivňuje aktuální dění ve společnos� nebo v jejich 
osobním životě, se kterým se nedokáží sami vyrovnat. Za vztahovými, 
rodinnými, osobními problémy nebo psychickými po�žemi je často ztráta 
zaměstnání a �žívá ekonomická situace. Pomoc vyhledávají i lidé, kteří se 
cí� osaměle nebo mají zkušenost s psychickým nebo fyzickým násilím nebo 
prožívají jiná traumata a složité životní situace.  

Ptáte-li se, zda mohou odborníci na lince důvěry pomoci? Odpověď zní 
ano. Přinejmenším �m, že naslouchají problémům volajícího, dávají mu 
pocit blízkos� a možnost být prostřednictvím telefonu v kontaktu s jiným 

nezaujatým člověkem. Společně s volajícím klientem hledají další možnos�,
jak nejlépe řešit �živou situaci, co udělat proto, aby se cí�l lépe. Pokud v danou 
chvíli není možné vyřešit vše, co by klient potřeboval, mohou nabídnout další 
vhodnou formu pomoci, doporučit jiného odborníka, jinou službu. 

Linka důvěry poskytuje služby klientům na telefonním čísle 59 631 80 80  
a na Skype: linka.duvery.karvina., a to 24 hodin denně včetně sobot, nedělí  
a svátků. Volající na linku důvěry může zůstat a v anonymitě. 

Jana Molková, vedoucí Linky důvěry



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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W sobotę 21 kwietnia br. odbyła się w Domu PZKO w Piotrowicach konfe-
rencja międzynarodowa pt. „Wyniki polskiej Prezydencji w Unii Europejskiej“. 
Jej organizatorami były organizacja pożytku publicznego Koexistencia o.p.s. i 
Miejscowe Koło PZKO w Piotrowicach. Obrady prowadzili Zoltán Domonkos, pr-
zewodniczący zarządu Koexistencia o.p.s. i Jadwiga Karolczyk, przewodnicząca 
MK PZKO. Patronat honorowy przyjęła konsul generalna Rzeczypospolitej Pol-
skiej w Ostrawie, Anna Olszewska.

Główny wykład wygłosił 
poseł do Parlamentu Euro-
pejskiego, Jan Olbrycht. Eu-
roposeł w swoim referacie 
najwięcej czasu poświęcił 
omówieniu poszczególnych 
organów Unii Europejski-
ej i zadań jakie wykonu-
ją. Mówił też, jakie są ich 
kompetencje w stosunku 
do organów państwowych. 
Prezydencja – to organ ro-
tacyjny, kiedy co pół roku 
zmieniane jest państwo pr-
zewodniczące Unii – Polska 
przewodniczyła w drugim 

półroczu 2011 r. po Prezydencji węgierskiej a przed Prezydencją duńską. Euro-
poseł mówił też o aktualnych sprawach, takich jak na przykład konflikt wokół 
polskiej żywności, w której stwierdzono obecność soli technicznej. Powiedział, 
że to rząd polski musi uruchomić wszystkie możliwe kontrole, by to wyjaśnić i 
dokładnie poinformować każdy rząd, w tym czeski. W sprawie wdrażania fun-
duszy strukturalnych zwiększyły się wymagania Komisji Europejskiej i zaostr-
zyły kontrole. Związane jest to z kryzysem, dlatego każda inwestycja wspierana 
przez Unię Europejską będzie sprawdzana, czy naprawdę daje nowe miejsca 
pracy. Przy podejmowaniu przedsięwzięć za pieniądze europejskie powinniśmy 
pomyśleć, czy naprawdę tego potrzebujemy, czy wszyscy ludzie, których to do-
tyczy się na to zgadzają oraz ile ta inwestycja będzie kosztować po zakończeniu. 
Najważniejsze, aby inwestycja przyniosła efekt, a nie zwiększała koszty.

Konsul generalna RP w Ostrawie, Anna Olszewska mówiła o polskiej Pre-
zydencji pod kątem działań Konsulatu Generalnego RP w Ostrawie. Wykłady 
wygłosili też Jerzy Czap, przewodniczący Sekcji Historii Regionu PZKO – nt. 
przygotowywanego wydania książki Stanisława Zahradnika „Polacy z Zaolzia 
w najwyższych organach ustawodawczych Czechosłowacji, Republiki Czeskiej 
i Polski 1919-2010“, Krzysztof Szelong, dyrektor Książnicy Cieszyńskiej nt. pi-
otrowickiego aspektu wybuchu I Powstania Śląskiego w 1919 roku. Stanisław 
Gawlik w imieniu Ruchu Politycznego COEXISTENTIA przedstawił plan budowy 
tablicy interaktywnej przypominającej ten czyn zbrojny w Piotrowicach, a Ta-
deusz Toman, dyrektor Koexistencia o.p.s. omówił wyniki Spisu Powszechnego. 
Wystąpił też wójt gminy Piotrowice koło Karwiny, Marian Lebiedzik i przewod-
niczący Ruchu Politycznego COEXISTENTIA, Sándor Pálffy. Przybył też wójt są-
siedniej gminy Zebrzydowice, Andrzej Kondziołka. Uczestnicy obrad mieli moż-
liwość zabrać głos w dyskusji. Informacje z obrad relacjonowali dziennikarze 
prasy polskiej na Zaolziu (Głos Ludu, Zwrot), redakcja polska Czeskiego Radia w 
Ostrawie i redakcja Reportu czeskiej telewizji publicznej. 

We wtorek 8 maja 2012 r. Miejscowe Koło PZKO w Piotrowicach zorganizo-
wało wycieczkę autobusową, której celem było małopolskie miasto Wadowice 
i sąsiedni Inwałd. Wadowice – to miejsce, w którym w 1920 r. urodził się papież 
Jan Paweł II. Zwiedziliśmy Bazylikę Ofiarowania Najświętszej Marii Panny na 
rynku wadowickim i muzeum Jana Pawła II. Każdy już indywidualnie mógł kupić 
sobie popularną Kremówkę. Papież-Polak jeszcze jako student Karol Wojtyła 
chodził na Kremówki do cukierni na rynku i w ten sposób zrobił ogromną re-
klamę temu wyrobowi. W Inwałdzie spędziliśmy popułudnie w Parku Miniatur, 
gdzie znajdują się miniaturowe budowle polskie i światowe. Są tu też karuzele 
dla dzieci i inne atrakcje. Taką wycieczkę można wszystkim zaproponować, bo 
jest ciekawie i niedaleko, ok. 70 km z Cieszyna.

– to temat prelekcji, jaki wygłosiła 19 marca br. w Domu PZKO w Piotrowi-
cach Henryka Żabińska, działaczka Sekcji Kobiet przy Zarządzie Głównym PZKO, 
była jej przewodnicząca i współautorka książki „Kluby Kobiet w życiu Związku“ 
z 2009 roku. Zaprezentowano w niej m.in. dorobek Klubu Kobiet PZKO Piot-
rowice. Kluby Kobiet są filarami działalności PZKO. Ich podstawową funkcją jest 
organizowanie spotkań na tematy kulinarne, mody i krawiectwa, ogrodnicze, 
po zainteresowania medyczne, artystyczne i krajoznawcze. Poszczególne Kluby 

KONFERENCJA MIĘDZYNARODOWA  
W PIOTROWICACH

Kobiet prezentują wyniki swych prac na wystawach. Są one popularne i licznie 
odwiedzane.

Prelegentka przedstawiła sylwetkę Wandy Wójcik, jednej z najofiarniej-
szych działaczek Sekcji Kobiet ZG PZKO. Dzięki jej pracowitości i sumienności 
dysponujemy archiwalnymi materiałami z historii Sekcji Kobiet. Na planszach 
udostępnionych przez Ośrodek Dokumentacyjny Kongresu Polaków mogli je 
oglądnąć uczestnicy prelekcji. Profesor Wanda Wójcik urodziła się w 1910 roku 
w Orłowej, była absolwentką Seminarium Nauczycielskiego w Śląskiej Ostrawie, 
posiadała aprobację język czeski – roboty ręczne. Zaocznie ukończyła studium 
fizyki, chemii i biologii na uniwersytetach w Brnie i Ołomuńcu. Biegle władała 
siedmioma językami. Jej ojciec zginął w obozie koncentracyjnym Mauthausen-
-Gusen w 1940 roku. Reszta rodziny na szczęście przeżyła, dlatego Wanda włąc-
zyła się w odradzające polskie życie społeczne do II wojnie światowej. Działała 
w Kole PZKO w Orłowej, powołała do życia Klub Kobiet, założyła Klub Nauczyci-
eli Emerytów. Wygłaszała prelekcje, pisała kroniki. Całe swoje życie poświęciła 
pracy społecznej. Zmarła w 1988 r. i spoczywa na orłowskim cmentarzu.

Obecni na prelekcji przypomnieli sobie też działalność Klubu Kobiet w Piot-
rowicach. Pierwsze Koło Gospodyń założono w 50. tych latach, kiedy powstało 
Koło PZKO Piotrowice. Kierowniczką została Anna Janusz, później prowadzenie 
Klubu przejęły Elżbieta Piechaczek i Alojzja Błatoń, aktualną kierowniczką jest 
Wanda Fusek. Tradycyjną imprezą piotrowickiego Klubu są wystawy robót ręcz-
nych, ha�ów, dekoracji świątecznych lub prac na drutach. Klub wyjeżdża na 
spotkania działaczek, festyny, wycieczki. Jest również współorganizatorem wy-
cieczek krajoznawczych organizowanych przez Miejscowe Koło PZKO. Oprócz 
organizacji własnych imprez Klubu Kobiet odwiedza imprezy sąsiednich kół.

Kraków – to najbardziej znane na świecie polskie miasto. Niezwykłe dzieje 
tego miejsca fascynują a atmosfera oszałamia niemal każdego. Stare Miasto i 
Kazimierz – dawna dzielnica żydowska – kuszą dziesiątkami galerii i kawiarni. 
Wawel, Sukiennice, Kościół Mariacki, Brama Floriańska czy Stara Synagoga, to 
miejsca, obok których nie można przejść obojętnie. Największy w średniowi-
ecznej Europie Rynek koncentruje życie Krakowa. Jego niepowtarzalną atmos-
ferę tworzą hejnał grany co godzinę z wieży Kościoła Mariackiego, dorożkarze, 
stragany kwiaciarek. W Sukiennicach mieści się Galeria Malarstwa z XIX wieku, 
z dziełami Jana Matejki. Wzgórze Wawelskie – to siedziba książąt piastowskich 
i królów Polski, z gotycką katedrą i kryptą, w której pochowani zostali królowie 
i bohaterowie narodowi. Atrakcją dla dzieci jest Smocza Jama ze stojącą przed 
nią figurą smoka ziejącego ogniem.

Ojcowski Park Narodowy – obejmuje przepiękny fragment krasowego kra-
jobrazu Wyżyny Krakowsko-Częstochowskiej. Słynie z wapiennych skałek, 
wąwozów i licznych jaskiń ukrytych w bukowych lasach. Główna część parku 
to dolina rzeki Prądnik, której głębokość dochodzi do 100 m. Spośród licznych 
jaskiń najsłynniejszą jest Jaskinia Łokietka – według legendy król ukrywał się w 
niej, uciekając przed czeskim monarchą Wacławem II. Na skale zbudowany był 
gotycko-renesansowy zamek – Pieskowa Skała, którego dziedziniec wzorowano 
na wawelskim.

Jeziora Mazurskie – to kraina wymarzona dla żeglarzy. Kraina Wielkich Jezi-
or oferuje atrakcje nie tylko dla wodniaków. Warto zwiedzić potężne fortyfi-
kacje, zajrzeć do parków dzikich zwierząt lub poobserwować ptaki w którymś 
z licznych rezerwatów. Giżycko – miasteczko w centrum Mazur jest przede ws-
zystkim portem Żeglugi Mazurskiej, ośrodkiem żeglarskim i windsurfingowym.
Wioską żeglarską nad Jeziorem Mikołajskim są Mikołajki. Jezioro Łuknajno jest 
rezerwatem ornitologicznym. Piękne zakątki Mazur można podziwiać spływa-
jąc Krytynią, rzeką niezwykle popularną wśród kajakarzy.

Plaże nad Morzem Bałtyckim – najbardziej popularne są plaże nad otwar-
tym morzem i nad Zatoką Pucką. Urlopowicze wykorzystują tu zdrowy klimat, 
aromatyczne morskie powietrze, przepiękne plaże i uroki zacisznych rybackich 
wiosek – Chałupów, Kuźnicy. Warunki do letniego wypoczynku są tu idealne. 
Można spacerować, przesiadywać w knajpkach w oczekiwaniu na smakowitą 
rybę, wylegiwać się na ciepłym piasku, pływać. Najbardziej znanymi ośrodkami 
letniskowymi są Jurata, Jastarnia ze znaną latarnią morską, Na Helu zainteso-
wani militariami mogą zwiedzić skansen broni morskiej lub fokarium. Polecić 
można wycieczkę do miasta portowego Gdańsk z Drogą Krzyżową, Ulicą Mari-
acką, Żurawiem nad Motławą. Warto przespacerować się po Parku Oliwskim i 
odwiedzić Katedrę Oliwską.

Świętokrzyski Park Narodowy – położony jest w Górach Świętokrzyskich. Ich 
niewysokie i łagodne stoki kryją prawdziwe geologiczne skarby. Park obejmuje 
Łysogóry i Pasmo Klonowskie. Porastające zbocza górskie lasy zamieszkane są 
przez najmniejsze polskie ssaki – rzęsorki i ryjówki. Wierzchołek Łysej Góry to 
miejsce, gdzie polski król Bolesław Krzywousty wybudował klasztor i kościół dla 
ojców Benedyktynów, obecnie jest tu Muzeum Misyjne gromadzące eksponaty 
przywiezione z misji z Azji i Afryki. Sławiona przez pisarza Stefana Żeromskiego 
Puszcza Jodłowa słynie z wielu pomnikowych drzew – jodeł, buków, modrzewi. 
Najwyższa góra Łysica jest charakterystyczna rumowiskami skalnymi, według 
legendy zamieszkałymi przez czartów i czarownice.

mgr. inż. Jadwiga Karolczyk, PZKO Piotrowice

Zprava Jan Olbrycht, poslanec Parlamentu EU, vle-
vo  mgr. inż. Andrzej Kondziołka, starosta sousední 
obce Zebrzydowice

WYCIECZKA DO WADOWIC I INWAŁDU

„DZIAŁALNOŚĆ KLUBÓW KOBIET PZKO“

WAKACJE W POLSCE –  
NAJPIĘKNIEJSZE MIEJSCA



Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad

ÚVODNÍ SLOVO

VÍTÁNÍ DĚTÍ
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V neděli 17. 6. 2012 se v Petrovicích jely tradiční motokrosové závody  Mis-
trovství Moravy ve třídách 65, 85, Hobby, MX2-250 ccm, Junioři 125 ccm, Ve-
teran „A“, Veteran „B+C“. Zpočátku bylo příjemné letní počasí, ale odpoledne 
panoval superletní  „pařák“ – teploty přesahovaly „třicítku“.

Jezdilo se na velmi pěkně upravené závodní tra�. Díky vytrvalému deš�,
který podmočil závodní trať, se finální úprava scvrkla do dvou dnů. O to větší 
nároky museli pořadatelé vedení předsedou AMK Petrovice panem Jindři-
chem Hrabicou st. vyvinout, aby vše bylo tak, jak má být. Bylo nutno ještě 
během závodů - o přestávkách mezi jízdami - příslušně kropit, aby se zacho-
vala regulérnost závodů. Ještě že se počasí v Petrovicích umoudřilo a přestalo 
pršet, jinak by se jezdilo na vodě. Pořadatelský tým musel vyvinout velké úsilí, 
aby příprava byla na úrovni, na jakou jsou jezdci v Petrovicích zvyklí. Poměrně 
rozsáhlý program, hodně soutěžních tříd, zaručoval to správné sportovní na-
pě�, které se u motokrosu předpokládá. 

A nyní k výsledkům:

MOTOKROS V PETROVICÍCH 

Oznamujeme �mto, že od 1. 6. 2012 do 25. 7. 2012 budou v Petrovicích  
u Karviné prováděny pravidelné opisy vodoměrů pracovníky Odvod, spol.  
s r.o., Opava.

Edita Wierzgoňová, technik střediska odečtů Orlová, Odvod spol. s r.o.,  Opava 

Vážení  
příznivci nohejbalu, 
v letošním roce organizuje již po jedenác-
té Místní organizace České strany sociálně 
demokra�cké Petrovickou nohejbalovou 
ligu. V průběhu uplynulých dese� let, kdy
se tato sportovní akce pravidelně konala, 
došlo mimo výrazného nárůstu kvality 
účastnících se družstev a její oblíbenos�
mezi diváky také k určitým změnám v její 
organizaci. Za�mco na počátku se jednalo 
o více než dvouměsíční maratón utkání, 
jenž vrcholil zářijovým finálovým odpo-
lednem nejúspěšnějších družstev základní 

čás� ligy, která právě probíhala v měsících červenci a srpnu, v posledních le-
tech se již jedná zpravidla o jednodenní turnaj. V tomto roce by se měl usku-
tečnit v neděli 16. září 2012.

Turnaje se mohou zúčastnit tříčlenná družstva (plus 1 až 2 náhradníci) slo-
žená z mužů či žen starších 18 let. Co se týče cen pro úspěšná družstva v sou-
těži, ty jsou tradiční - 1. místo pohár pro vítěze a sud piva, 2. místo sada znač-
kových vín v hodnotě 900 Kč, 3. místo „salámový mls“ v hodnotě 600 Kč a pro 
neumístěné spousta zábavy a legrace. Všichni zájemci o účast v  Petrovické 
nohejbalové lize se mohou přihlásit nejpozději do 20. srpna 2011 na telefonu 
602 753 073 (Krótki), či prostřednictvím e-mailu krotkij@seznam.cz. 

Jaromír Krótki

PŘIJĎTE SI ZAHRÁT NOHEJBAL  
A DOBŘE SE POBAVIT

ODEČTY VODOMĚRŮ

Třída Class 65 ccm
  1. Tomáš Palla, KTM 65
  2. Adam Dušek, KTM 65
  3. Samuel Strýček, KTM

Třída Class 85 ccm
  1. Tomáš Zbíral, KTM 85
  2. Tomáš Kohút, KTM
  3. Stanislav Mikulský, KTM 85

Třída Class HOBBY MX2
  1.  Mar�n Brezničan, Kawasaki KX 

250F
  2. Dominik Jašek, Kawasaki
  3. Tomáš Zpěvák, Suzuki
  6.  Mar�n Křevký, Suzuki AMK 

Petrovice
  7.  Václav Siuda, KTM AMK  

Petrovice

Třída Class HOBBY OPEN
  1. Lukasz Novák, Yamaha
  2. Petr Fabiš, KTM
  3. Tomáš Kvapil, Kawasaki KX 450F

Třída Class 125 2T
  1. Adam Tomiczek, KTM
  2. Jakub Zmeškal, TM125
  3. Jakub Vymazal, KTM 12

  6.  Ondřej Togel Honda, AMK  
Petrovice

Třída Class MX2 Junior
  1. Jakub Strachota, KTM
  2. Lukáš Blažek, Yamaha YZF 250
  3. Mar�n Šikula, Kawasaki KX 250 F

Třída Class VETERÁN A
  1. Marcel Malovaný, KTM 450
  2. Radim Drga, Suzuki RMZ 450
  3. Jan Hledík, Kawasaki
  7.  Piotr Szubert, Suzuki RMZ 450       

AMK Petrovice
12.  Radek Hanzel, Honda CRF 450        

AMK  Petrovice
18.  Čestmír Ulman, Honda CRF 450        

AMK  Petrovice

Třída Class VETERÁN B
  1. Janusz Spiewok, Suzuki
  2. Radek Capka, Honda CRF 450
  3. Roman Malý, Suzuki RMZ 450
  4.  Kamil Korzonek, Kawasaki KXF 

450 AMK Petrovice 

Třída Class VETERÁN C
  1. Miroslav Capka, Honda CRF 450
  2. Karel Videcký, KTM
  3. Peter Marge�ák, Honda CRF 450 

Pozvánka na mezinárodní motokros v Petrovicích – neděle 12. 8. 2012
Dovolujeme si  využít možnos� informovat petrovické občany a především příznivce to-

hoto mužného sportu, který v Petrovicích před lety pevně zakotvil mezi pravidelné spor-
tovní podniky, o blížícím se mezinárodním motokrosu v Petrovicích u Karviné.

V neděli 12. 8. 2012 se pojede na tra� Petrovické kotliny mezinárodní motokros. MEZ 
mistrovství ČR v motokrosu jednotlivců ve třídách MX1, MX2 a kategorie Veteránů. Vše 
bude opět vzorně připraveno. Začíná se opět jezdit i v úseku závodní tratě, podle které byla 
trať  pojmenována, a bude  ještě náročnější než dosud. Vážení sportovní přátelé, motokro-
soví nadšenci, přijďte se na Petrovickou kotlinu podívat. Jistě uvidíte ty nejlepší z jezdců, 
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Vážení čtenáři,
jsem si jist, že většina z nás, obyvatel naší obce, 
si všimla v minulých měsících rozsáhlých investi 
čních aktivit. Některé z nich jsou v plném prou-
du, jiné již byly ukončeny. Za zmínku určitě stojí 
nové střechy na domech s pečovatelskou služ-
bou, které nahradily původní, jež byly téměř v 
havarijním stavu. Byla provedena rekonstrukce 
kanalizace trasy C v lokalitě od hotelu Dakol k 
čisti čce odpadních vod v části Petrovice-Návsí, 
jež umožní další bezproblémové používání. Vý-
znamné investi ce byly realizovány ve školských 
zařízeních. Vyměnili jsme zbývající část původ-
ních oken v budově školy v Petrovicích, provedli 
jsme celkovou rekonstrukci kotelny v Závadě, 
kde jsme zároveň ve sportovním areálu umísti li 
nové prvky do dětského hřiště. Novým hřištěm 
se také může pochlubit i areál marklovické ma-
teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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UHELNÉ SKLADY BRUZOVICE NABÍZEJÍ: 

 ČERNÉ UHLÍ (eko hrášek, stř.ořech, kostka) 
 HNĚDÉ UHLÍ (ořech II Bílina) 
 KOKS (ořech I, II ) 

 ZASTŘEŠENÉ SKLADOVÁNÍ 
 VÁŽENÍ NA CEJCHOVANÉ DIGITÁLNÍ VÁZE S MOŽNOSTÍ OSOBNÍ KONTROLY PŘÍMO 

V AREÁLU 
 PŘI ODBĚRU ČERNÉHO UHLÍ NEBO KOKSU NAD 50Q DOPRAVA DO 30KM OD UHELNÝCH 

SKLADŮ ZDARMA! 
 ODEBÍRÁME UHLÍ PŘÍMO Z VYBRANÝCH POLSKÝCH DOLŮ, NE Z PŘEKLADIŠŤ, TÍM JE 

ZARUČENA NEJVYŠŠÍ JAKOST UHLÍ 
 NEJNIŽŠÍ CENY NA TRHU! 
 PŘI ZÍSKÁNÍ ZÁKAZNICKÉ KARTY CELOROČNÍ SLEVY 
 PŘI ODBĚRU NAD 25TUN SMLUVNÍ CENY 
 DOPRAVA VLASTNÍMI VOZY NEBO SMLUVNÍMI DOPRAVCI DLE PŘÁNÍ ZÁKAZNÍKA 

 
Veškeré informace na tel:  604 68 68 54  
Uhelné sklady Bruzovice (Areál zemědělského družstva) 

PROVOZNÍ DOBA:  PO-PÁ   9-15 hod. 

Stavebniny-Salmonia, s.r.o.
Petrovice u Karviné 141
Otevírací doba: Po-Pá 7.30-17.00
                         So 8.00-12.00

Nabízíme:
Stavební materiál, barvy - laky, 

železářské potřeby, vše pro zahradu, drogistické zboží

Akce:
Zamková dlažba 6 cm 158,- Kč/m2

Tvárnice základová 15 29,- Kč
                           30 34,- Kč
                           40 38,- Kč

Elektroinstalace
Elektroslužby pro domácnosti i firmy
Provádíme elektroslužby pro domácnosti i firmy, stavby 
i rekonstrukce.Opravy elektrozařízení a domácích spotřebičů, 
veškeré elektroinstalace, projekty, revize, elektropřípojky.

Jsme rychlí, pružní, spolehliví a cenově zajímaví

Garantujeme vysokou kvalitu služeb, vyplývající z naší dlouholeté 
praxe a znalosti místního prostředí 
v okolí Vašeho bydliště.

Poradíme, zpracujeme veškerou projektovou dokumentaci, 
zrealizujeme revize včetně revizních zpráv, zajistíme servis 
do 24 hodin.

Na naši práci poskytujeme 100% záruční i pozáruční servis.

Poradíme a pomůžeme Vám při: 
• rekonstrukci stávající 
• elektroinstalace, výměně vypínačů, svítidel, zásuvek, 
• výměně rozváděčů, jističů, elektropřípojek

Od projektu po revizi…
Tel.: 596 947 016, 596 317 613, mobil: 734 314 924, 602 845 485

e-mail: elra@elra-elektro.cz, www.elra-elektro.cz

Elra Elektro – JK RIMEX, s.r.o. Provozovatel: JK RIMEX, s.r.o.
U Bažantnice 1826/16 a Nad Dubinou 131/4
735 72 Karviná-Nové Město 733 01 Karviná-Mizerov

Kontaktujte naši obchodní kancelář 
- Petrovice u Karviné

Martin Uliarczyk
tel.: 734 401 499
mail: martin.uliarczyk@enra.cz

LEVNÝ PLYN
s garancí pevné ceny 
do konce roku 2014

www.enra.cz
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                                        Kovovýroba 
                      LUDĚK WRONA 

oplocení pozemků, vjezdové brány a branky 
okenní sklepní mříže, kovové konstrukce 

kovové schodiště a zábradlí, garážová vrata 
Kontakt:  602 723 225 

wronal@seznam.cz       www.wrona.wz.cz 
 

Koupím rodinný dům ve Vaší obci 
nebo v blízkém okolí 

s dobrou dostupností do Karviné. 
Máme vyřízenou hypotéku 

do 2,5 mil. 
Za nabídky děkuji. 
Tel.: 724 670 516.
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teřské školy.
V současné době probíhají intenzivní stavební 
práce na objektu Lokomoti vy Petrovice a SDH 
Závada. K tomuto objektu bude vybudováno zá-
zemí v podobě šaten pro hasiče a budova Loko-
moti vy bude zateplena. Byla také zahájena jedna 

z nejvýznamnějších investi čních akcí v naší obci 
za poslední léta - nová tělocvična u Základní 
školy v Petrovicích, která je spolufi  nancována 
ze zdrojů Evropské unie.
Největší pozornost a emoce zřejmě vzbuzuje 
výstavba proti povodňových hrází na řece Pet-
růvce v centrální části naší obce. Stavbu dokon-
čil její investor Povodí Odry, s.p., v tomto měsíci. 
Hráze jsou projektovány na stoletou vodu s při-
danou rezervou 30 cm. Jejich délka je asi 1350 
m a měly by před zaplavením v případě povod-
ní ochránit až 60 rodinných domů. Již delší dobu 
má tato stavba své zastánce i odpůrce, kteří 
vznášejí celou řadu otázek - zda hráze situaci v 
obci v případě povodní zlepší čí zhorší, komu 
pomohou či naopak, kdo bude ohrožen více 
nebo méně. Jelikož se jedná o jeden ze zásad-
ních problémů u nás, je mu věnována značná 
pozornost i ze strany vedení obce, které v této 
záležitosti neustále vyvíjí tlak na Povodí Odry, 
s.p., aby učinilo maximum opatření vedoucích 
ke zlepšení situace ve všech částech Petrovic, 
kterých se záplavy dotýkají. Za důležitou sou-

část tohoto procesu považujeme i informova-
nost veřejnosti ohledně všech akti vit, které v 
této oblasti probíhají či jsou připravovány. Také 
proto jsme pro toto vydání Petrovického zpra-
vodaje, které právě držíte v rukou, zvolili jako 
jedno z hlavních témat právě problemati ku 
proti povodňových hrází a další ochrany obce 
před povodněmi.

Marian Lebiedzik
starosta obce

V sobotu dopoledne dne 8. října 2011 vládla na zdejším Obecním 
úřadě slavnostní nálada. Do obřadní síně se scházeli rodiče se 
svými dětmi a dalšími blízkými příbuznými, protože se tady konal 
zápis nových občánků do pamětní knihy.
Pozváno bylo 22 dětí narozených v období od 1. ledna do 20. čer-
vence letošního roku.
Této milé akce se zúčastnilo 15 dětí , a tak v příjemné sváteční 
atmosféře přivítal starosta obce doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., 
10 holčiček a 5 chlapců. Předal jim dárek, pamětní list a mamin-
kám kytičku.
O kulturní program se postarali chlapci a děvčata petrovické mateř-
ské školy se svou paní učitelkou. Vše je zdokumentováno, fotoapa-
ráty cvakaly a vznikla zde řada hezkých fotografi  í, které v budoucnu 
připomenou tuto tradiční akci, jejíž organizaci zajišťuje matrikářka 
Edita Szymeczková.
Obecní úřad
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GARÁŽOVÁ VRATA
TEL.:   596 361 707

e-mail:   info@novoferm.cz
Nejkvalitnější sekční vrata

E iso 45 s pohonem

cena: 19 900,-

včetně dopravy, montáže a DPH

! SKVĚLÝ NĚMECKÝ VÝROBEK A SERVIS PŘÍMO V OBCI !
SÍDLO FIRMY NAJDETE V PETROVICÍCH V AREÁLU ŠKOL DAKOL, KDE JSME VÁM K DISPOZICI DENNĚ OD 8 DO 14 HODIN

m Platí pro barvu bílou a dekory zlatý dub, tmavý dub, ořech
m Rozměry 2500 x 2125, 2500 x 2000 mm

! Akce platí do vyprodání zásob !


